
POLITIČNI INTERVJU

Po preglasovanju nimaš
v parlamentu kaj početi

V zadnjem času je v Gro-
supljem za^nati drugačen
politični utrip. Nekoliko
uspavano skupščinsko živ-
ljenje je razgibal odstop
predsednika IS Zdravka
Stegra, ki je povzročil prav-
cato razburjanje v občin-
skem parlamentu. Nenado-
ma je prišlo do ostre poli-
tične parlamentarne raz-
prave, čemur je sledila vr-
sta očitkov njemu osebno
pa tudi koaliciji občinske-
ga Demosa.

G. Frbežar, ste poslanec
Zelenih v občinskem par-
lamentu, predsednik drui-
benopolitičnega zbora in
obenem član predsedstva.
Kako vi ocenjujete te do-
godke?

Najbrž je znano, da je
v zvezi s tem v občinskem
parlamentu prišlo do ne-
nadne polarizacije pa tudi
ostre politične izmenjave
mnenj, ki so se dejansko gi-
bale od očitkov neresnosti
predsednika IS do zamere
predsedniku skupščine ob-
čine Grosuplje in Demosu,
kot vladajodi koaliciji. Jaz
sam sem bil v parlamentu
med tistimi, ki so opozaija-
li na resnost situacije in
vztrajali na tem, da je osno-
va nezmožnosti sporazu-
mevanja v prvi vrsti posle-
dica nekoliko ohole in
ošabne pozicije Demosa že
takoj po volitvah, na kar je
večina že pozabila. Naj
spomnim: takrat ta ni bila
pripravljena na kakršnoko-
li sodelovanje s strankami
izven koalicij ali s posa-
mezniki iz teh strank, ki bi
želeli sodeJovati pri sestavi
IS, fcetudi so imeli pred oč-
mi samo stroko. Prav tako
ista koalicija ni bila pri-
pravljena na kakršen koli
kompromis v tej zvezi.
Vsak kompromis pa je v za-
hodni demokraciji razum-
ljen kot zmaga in nanj so
vsi ponosni. Do takega ob-
našanja pa smo pri nas. kot
je videti, na žalost, še zelo
daleč. Posledica tega je bila
današnja »neznanska lah-
kotnost vladanja«, če si
sposodim izraz pisatelja
Kundere. Posledica tega je
bila umik opozieijskih
strank. S tem je postala od-
govornost vladanja nove
oblasti še večja, pričakova-
ti pa je bilo resnejše kon-
flikte ob prvih večjih kri-
zah. In ena od teh je bila
odstop predsednika izvrš-
nega sveta.

Vendar, se strinjate, da
je odstop vendarle v prvi
vrsti osebna zadeva in da
so v svetu odstopi norma-
len pojav.

Seveda se strinjam z vašo
trditvijo. Vendar lahko in
moramo na to gledati tudi
drugače. Grosuplje ima
v kratkem času že tretji iz-
vršni svet in tretjega izgub-
lja. Kaj takega si ta občina
kratkomalo ne bi smela pri-
voščiti. Strinjam se, da bo
to moralo biti v bodoče
normalno, v tem kriznem
trenutku pa to ni. Poglejte
tudi tole: V republiškem iz-
vršnem svetu je nekaj mi-
nistrov takih, da bi morali
pri priči odstopiti. In ravno
v tem je po svoje razvidna
tudi dvoličnost Demosa.
Po shakespearsko: odsto-
piti ali ne odstopiti. Je bolj-
še imeti slabe ministre kot
pa razkol? Na Hrvaškem se
ob tem bolj zrelo obnašajo.
Na občinskem nivoju se za-
deva ponavlja. Nekaj mini-
strov bi bilo zrelih za od-
stop, odstopi pa predsed-
nik izvršnega sveta. In se-
daj bistveno: odstopa v tre-
nutku, ko poslanci spreje-
mamo in potrjujemo novi

proračun občine in pro-
gram. V trenutku, ko ga
nekdo, ki ga jutri ne bo več
tu, predlaga, moral pa bi ga
izvajati. In ne pozabite, av-
tomatsko odstopa tudi
kompletni izvršni svet. Ob
tem pa ti neki poslanec
v parlamentu prostodušno
ugotovi, da stvar napihuje-
mo. Mislim, da je taka izja-
va v danem trenutku milo-
rečeno neodgovorna in ne-
zrela. Po preglasovanju
v parlamentu nimaš kaj po-
četi. In če si načelen, potem
moraš to tudi pokazati. Za-
to je to prej odgovorno kot
pa neodgovorno dejanje, še
posebej če veš, kot pravijo
liberalnidemokrati, da boš
imel na naslednji seji med
dvema točkama, tri minute
časa, da boš eventualno po-
iskal in predlagal svojega
kandidata za to odgovomo
funkcijo.

IVO FRBEŽAR

Kljub ostri razpravi na
prčilzadnji seji skupščine
pa so se, kot je videti, stra-
sti nekoliko umirile. Pred
zadnjo sejo skupščine je
bila na vašo zahtevo, do-
kaj nenavadno, sklicana
izredna seja družbenopoli-
tiinega zbora, kjer so vsi,
predsedstvo, člani izvrš-
nega sveta in drugi priča-
kovali nadaljnjo politično
zaostrovanje. To se ni zgo-
dilo. Kako to?

Prvič, sklicana je bila res
na mojo željo, vendar na
podlagi mišljenja večjega
števila poslancev iz različ-
nih poslanskih klubov. In
drugič, dejal sem že, da je
vsak kompromis uspeh.
Politika je dogovorjena. In
na tej seji smo se vsemu,
tudi ekstremistom navk-
Ijub, začeli pogovaijati. Po-
rabili smo mnogo časa in
štejem si v čast, da sem
z zmernim vodenjem seje
maniro dogovarjanja pripe-
Ijal v parlament. K temu so
pripomogli tudi nekateri
umirjeni, razmišljajoči in
zreli poslanci iz vrst Demo-
sa, ki jih osebno zaradi tega
tudi cenimo in spoštujemo.

Na ta način smo, posred-
no tudi z razpravo na zadnji
skupni seji vseh zborov, ce-
lotnemu parlamentu poka-
zali, da zmoremo zrelo so-
delovati. Tako smo lahko,
kljub ostri in kritični raz-
pravi in zavedanju vsega ti-
stega kar sem že povedal,
izbrali novega mandatarja.
Samo želimo si, da bi ta
čimprej zbral ekipo, ki jo
bo vodil v dobrobit občine
skozi prihajajoče, nedvom-
no težke čase. Upam, da bo
ta nova ekipa predvsem
strokovno močna in da se
končno vsi zavedamo, da je
takih med nami malo. Da
zato ne bo prevladovalo
kratkovidno strankarsko
gledanje skozi določeno di-
optrijo, ki pa je nekateri žal
objektivno niso sposobni
sneti. Pozabljajo, da je vča-
sih veličina v majhnih ko-
rakih.
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